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Pověst bank je pošramocená, veřejnost žádá nápravu  

Dolar mírně oslabuje 
Kurz dolaru se 18. července na devizových 

trzích mírně snižuje a obchodníci vyčkávají na 
novou statistiku ze Spojených států. Ta by 
měla ukázat, zda a v jaké síle míří do USA 
peníze zahraničních investorů. Dostatečný 
objem zahraničních investic je nutný ke krytí 
schodku platební bilance. Ve 12 hod. SELČ se 
dolar vůči euru prodával v kurzu 1,2064 USD 
a nepatrně oslabil z 1,2043 USD, kde byl  
v pátek. Na paritě s japonským jenem zůstal 
beze změn na 112,22 JPY, avšak euro k jenu 
mírně zpevnilo na 135,37 ze 135,18 JPY.  

Výdajové paušály pro živnostníky  
Výdajové paušály pro živnostníky by se 

měly od příštího roku zvýšit z dnešních 25 % 
na 30 až 80 % v závislosti na typu podnikání. 
Nejvyšší paušály budou mít zemědělci, nao-
pak nízké se budou týkat pronájmů, služeb 
nebo autorských honorářů, informoval mluvčí 
ministerstva financí Marek Zeman. Paušály by 
měly především u drobných živnostníků na-
hradit složité účetnictví a ulehčit tak podnika-
telům život.  

Dnes činí výdajové paušály u všech živnost-
níků 25 % a podnikatelé je téměř nevyužívají. 
Vláda to chce jejich zvýšením napravit. Podni-
katelé by již nemuseli vést podrobné účetnic-
tví, ale pouze informace o celkových příjmech 
a výdajích. Odečetli by si určité procento vý-
dajů a ze zbylé části vypočetli daň. Strop by 
neměl existovat, takže by paušály mohli vyu-
žít i velcí podnikatelé.  

Návrh paušálů je součástí chystané novely 
zákona daně z příjmu. Poslanci by mohli no-
velu projednat možná již na mimořádné schů-
zi, která bude zahájena 16. srpna.  

Pověst bankovního sektoru v ČR je pošramo-
cená a veřejnost žádá nápravu. To je podle 
ministerstva financí (MF) jeden ze závěrů ve-
řejné diskuse k návrhům MF rozvoje bankov-
ního sektoru a posílení postavení klientů. 
„Veřejnost naši snahu o férovější vztah ke kli-
entům jednoznačně podporuje,“ uvedl náměs-
tek ministra financí Tomáš Prouza. Banky 
diskusi vítají, ale závěry MF odmítají.  

Podle mluvčí České spořitelny Kláry Gajduš-
kové je Česká republika zřejmě jedinou demo-
kracií na světě, kde minister-
stvo financí hazarduje s důvě-
rou v bankovní sektor. „České 
spořitelně není zřejmé, z čeho 
vychází dnešní tvrzení náměst-
ka ministra financí Tomáše 
Prouzy o snižování poptávky 
klientů po moderních službách 
a o pošramocené pověsti 
bank,“ řekla ČTK.  

Mluvčí Raiffeisenbank To-
máš Kofroň vyjádřil údiv nad 
tím, že MF svá tvrzení opřelo 
o názory 200 klientů z celko-
vých zhruba 10 milionů oby-
vatel. „Naše šetření naopak ukazují, že spoko-
jenost klientů neustále roste. Otázkou tedy 
spíše je, nakolik k údajné pošramocené pověsti 
bank přispělo právě ministerstvo financí,“ 
dodal.  

Podle ministerstva si klienti nejčastěji stěžují 
na poplatkovou politiku bank, kterou již delší 
čas kritizuje nejen MF, ale i některá média. 
Klientům se údajně nelíbí především poplatky 
za zrušení účtu, nejednotnost ceníků, neuvádě-

ní celkové ceny bankovních operací a poplatky 
za nevyžádané služby, například za zasílání 
výpisu z účtu.  

„Je potřeba rychle se dohodnout na změnách, 
které tento vztah narovnají a otevřou prostor 
pro pokračování rozvoje bankovních služeb,“ 
řekl Prouza a dodal, že negativní zkušenosti 
klientů s bankami snižují poptávku po moder-
ních produktech a brání rozvoji celého sektoru. 
Banky taková tvrzení však odmítají. Podle nich 
poptávka po moderních produktech roste až o 

desítky procent ročně, navíc 
argumentují vlastními prů-
zkumy, které ukazují na vel-
kou spokojenost klientů.  
MF při hodnocení veřejné 
diskuse vycházelo ze zhruba 
200 námětů. Část z nich zapra-
covalo do podkladů, které 
budou sloužit do návrhu témat 
k diskusi mezi spotřebiteli, 
bankami a regulátory, která 
začne příští týden a skončí  
15. srpna. Do 15. září chce MF 
připravit materiál pro vládu s 
informací o dohodnutých změ-

nách a potřebných legislativních úpravách.  
Na poplatkovou politiku bank začala před 

několika měsíci upozorňovat média, která často 
označovala poplatky za příliš vysoké. Nedlou-
ho poté odstartoval antimonopolní úřad vyšet-
řování ČSOB, České spořitelny a Komerční 
banky kvůli údajnému vytváření kartelu. Ke 
kritice se připojilo i ministerstvo financí, které 
chce připravit opatření, jež by údajné nepra-
vosti eliminovala a posílila postavení klienta.  

AKTUÁLNĚ 

Výnosy domácích podílových fondů ve 2. čtvrtletí vzrostly a dostaly se na loňskou úroveň. Nej-
větší výnosy měly akciové fondy – v průměru vynesly 7 %. Smíšené fondy se zhodnotily o více 
než 4 %, dluhopisové fondy o 3,5 %. Fondy peněžního trhu vykázaly vesměs zhodnocení kolem  
1 %. Vyplývá to ze statistiky fondů Unie investičních společností (UNIS) k 8. červenci. Domácí 
akciový trh pokračoval díky privatizujícím firmám v růstu z předchozího roku. Portfolio manažeři 
s agresivnějšími strategiemi tak mohli dosahovat v porovnání s konzervativnějšími dosti odlišných 
výsledků, což se odrazilo i na výsledcích fondů, řekl analytik serveru Finance.cz Lukáš Buřík. 
„Výsledky za pololetí hodnotíme jako slušné, na počátku roku je očekával jen málokdo,“ dodal.  

Nejúspěšnějšími fondy byly v tomto roce zatím akciové fondy ISČS Sporotrend s výnosem 
19,35 % a ČP Invest Fond ropného a energetického průmyslu se 16,72 %. Ze smíšených fondů 
byly nejvýkonnějšími IKS Balancovaný s 15,5 % a J&T Opportunity s 11,9 %. Mezi dluhopisový-
mi fondy vynikaly Pioneer obligační s 5,78 % a IKS dluhopisový s 5,38 %.  

Do budoucna očekává Buřík mírně optimistický vývoj. V poslední době se vedlo dobře nejen 
tuzemskému akciovému trhu, ale na několikaletá historická maxima se dostaly i západoevropské 
tituly. „Čím více domácích titulů bude obchodováno na evropských trzích, tím větší vliv bude mít 
vývoj zahraničních indexů na vývoj indexů tuzemských,“ upozornil. V minulém roce smíšené 
fondy v průměru vynesly 8,4 % a akciové 6,5 %. Ve 2. pololetí se zlepšily dluhopisové fondy, které 
se nakonec zhodnotily o 4 %. Fondy peněžního trhu vzrostly o více než 2 %.  

UNIS zahrnuje údaje 59 otevřených podílových fondů s majetkem přes 122 mld. Kč. Letos tento 
majetek vzrostl o 13 mld. Kč. Ve více než 900 zahraničních fondech měli tuzemští investoři kon-
cem března uloženo dalších 66,5 mld. Kč.  

Výnosy domácích podílových fondů postupně rostou 
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ZE ZAHRANIČÍ EKONOMIKA 

Erste Bank koupila podíl  
v Novosadské bance  

Erste Bank der oesterreichischen Sparkassen 
AG (EB) v pátek 15. července podepsala kup-
ní smlouvu o koupi 83,28 % akcií Novosadské 
banky a.d., Novi Sad ze Srbské republiky za 
73 mil. eur. EB zvítězila v tendru pořádaném 
srbskou Agenturou pro pojištění vkladů, sana-
ci, konkurz a likvidaci bank na privatizaci 
Novosadské banky dne 18. května 2005. 
Transakce, která ještě podléhá schválení Ra-
kouského dozoru nad finančními trhy, bude 
pravděpodobně ukončena ke konci července.  

Inflační tlaky mírné 
Inflační tlaky zůstávají mírné, rostoucí ceny 

ropy ale možná znemožní splnění cíle ECB 
udržet letos inflaci v eurozóně pod 2 %. Drahá 
ropa rovněž ohrožuje vyhlídky ekonomického 
růstu. „Ekonomické analýzy potvrzují, že 
domácí inflační tlaky ve střednědobém výhle-
du zůstávají v oblasti eura mírné, zatímco 
vývoj cen ropy naznačuje nutnost vzestupné 
revize hlavního scénáře vývoje cen,“ uvádí 
bulletin ECB.  

Eurozóna rostla o půl procenta  
Ekonomika zemí eu-
rozóny rostla v prvních 
třech měsících roku 
mezičtvrtletně o 0,5 % a 
zrychlila růstové tempo 
z 0,2 % na konci loňské-
ho roku, potvrdil statis-
tický úřad Eurostat. 
Tempo meziročního 

růstu úřad opravil vzhůru na 1,4 % z původní-
ho odhadu 1,3 %.  

Raiffeisen s oceněním  
Britský finanční časopis Euromoney zvolil 

vídeňskou společnost Raiffeisen International 
Bank-Holding AG (Raiffeisen International), 
do jejíž skupiny patří i Raiffeisenbank v ČR,  
spolu s jejím většinovým akcionářem Raiffei-
sen Zentralbank Österreich AG (RZB) za nej-
lepší banku ve střední a východní Evropě. 
Dále obdržela Raiffeisen International tři stát-
ní ceny za Albánii, Bělorusko, Srbsko a Mon-
tenegro a RZB obdržela cenu za Rakousko.  
O „Euromoney Awards for Excellence“ roz-
hodli redaktoři časopisu, oficiální předání cen 
se uskuteční tento měsíc v Londýně. 

Měnová politika Číny volnější  
Čínská ústřední banka pravděpodobně do 

konce roku mírně uvolní měnovou politiku. 
Inflace totiž klesá, což zmírňuje tlaky na re-
valvaci jüanu, napsal šanghajský list China 
Business News. Podle jednoho z výzkumných 
pracovníků ústřední banky by jednou z mož-
ností mohlo být snížení množství peněz čerpa-
ných do bankovního systému v rámci ochrany 
kurzového rozpětí jüanu.  

Běžný účet platební bilance skončil v květnu se schodkem  
Běžný účet platební bilance skončil v květnu schodkem 6,046 mld. Kč. Oznámila to ČNB. Ob-

chodní bilance a bilance služeb byly aktivní. Deficit bilance výnosů ve výši 11,920 mld. Kč pak 
ovlivnila výplata dividend. V dubnu běžný účet platební bilance vykázal podle revidovaných údajů 
schodek 3,281 mld. Kč. V březnu byl v přebytku zhruba 4 mld. Kč.  

ČSÚ: Dražší telefonování zvýšilo inflaci na 1,8 procenta  
Růst cen v červnu meziročně výrazně zrychlil na 1,8 

% z květnových 1,3 %. Důvodem bylo především zdra-
žení telefonování v důsledku nových tarifů Českého 
Telecomu, jak oznámil Český statistický úřad. V červ-
nu vzrostly ceny meziměsíčně o 0,6 %, zatímco analy-
tici očekávali jen poloviční růst. 

Vzrostla šance pro klienty zkrachovalých bank na odškodnění  
Klienty zkrachovalé Union banky, Plzeňské banky a Kreditní banky Plzeň mají reálnou šanci, že 

dostanou další odškodnění. Sněmovna totiž do druhého čtení propustila novelu, která chce odstra-
nit nerovnosti při odškodňování klientů zkrachovalých bank. Právě klienti uvedených bank dostali 
méně než klienti ostatních padlých bank. Proti přijetí zákona se staví vláda.  

Pohyb na českém investičním trhu  
Dokončení dvou významných investičních transakcí zaznamenal v červnu český realitní trh – 

prodej nákupních center IGY Centrum v Českých Budějovicích a Galerie Butovice v Praze 5. Rea-
litní poradenství na straně developera poskytovali v obou případech experti z Cushman & Wake-
field Healey & Baker, právní poradenství poskytla advokátní kancelář Squire, Sanders & Dempsey. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Ceny akcií na pražské burze minulý týden posilovaly 
Ceny akcií obchodované na pražské burze v uplynulém týdnu opět v průměru posilovaly. V pátek 

končil hlavní index PX 50 v porovnání s koncem minulého týdne o 1,07 % výše na 1237,8 bodu. 
Užší index PX-D zhodnotil o 1,41 % na 3041,3 bodu. Tabákový Philip Morris za posledních pět 
obchodních dnů zhodnotil o 5,3 % na 19 290 Kč. O výrazných 6,8 % posílily akcie Unipetrolu na 
152,49 Kč. Obvykle nejvíce obchodovaný ČEZ ve 28. týdnu zhodnotil o 3,5 % na pátečních  
504 Kč za kus. V průběhu týdne však akcie vyšplhaly i na rekordních téměř 515 Kč za akcii.  

KCP schválí cenu pro odkup akcií Českého Telecomu   
Komise pro cenné papíry (KCP) nejpozději příští týden zřejmě schválí cenu 456 Kč pro povin-

nou nabídku odkupu akcií Českého Telecomu, kterou navrhla španělská Telefónica. Návrh přesa-
huje jak 85 % z akviziční ceny 502 Kč na akcii, kterou zaplatila Telefónica za 51,1 % Telecomu, 
tedy 427 Kč na akcii, tak šestiměsíční vážený průměr obsahující akviziční cenu, který je 443 Kč, 
uvedl Milan Vaníček z Atlantiku Finanční trhy. Podle ekonomů poměrně nízká navržená cena sig-
nalizuje, že Telefónica nechce stáhnout akcie Telecomu z trhu.  

Pražská burza byla v prvním pololetí v čele regionu 
Pražská burza byla letos v 1. pololetí podle statistiky FESE (Evropské federace burz) největší 

burzou ve střední Evropě. S celkovým objemem 17 494,8 mil. eur se umístila BCPP na prvním 
místě pomyslného regionálního žebříčku, následovaná Vídní (16 925,5 mil. eur), Varšavou  
(10 618,0 mil. eur) a Budapeští, která si připsala do svých objemových statistik 8741,7 mil. eur. 
Poté, co pražská burza obsadila v měsíčních bilancích první pozici v období březen až květen, byl 
v červnu nejvyšší objem realizován ve Vídni (4144 mil. eur), Praha byla druhá (2187,3 mil. eur).  

Česká spořitelna přichází na trh s dalším zajištěným fondem 
Prodej ESPA-ČS zajištěného fondu 7 začal 11. července a potrvá do 28. srpna, pokud nebude 

vyprodán dříve. Nový fond se svojí konstrukcí podobá ESPA-ČS zajištěnému fondu 3, který byl  
v nabídce ČS na počátku roku. „Výnos fondu závisí na vývoji kurzu akcií 25 velkých světových 
firem. Každoroční zhodnocení investice může být  až 8 %. Zajištěný fond 7 je tak atraktivní kom-
binací zajištění investované částky a možností výhodného zhodnocení,“ uvedl Martin Burda, ředi-
tel úseku Investičních produktů ČS. ESPA-ČS zajištěný fond 7 zaručuje plnou návratnost vložené 
částky a je určen pro investici na dobu pěti let. Minimální výše investované částky činí 5000 Kč.  
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Crawford odejde z Morgan Stanley  
Z vedení americké investiční banky Morgan 

Stanley odejde jeden z jejích prezidentů Ste-
phen Crawford. Odnáší si s sebou 32 mil. 
USD (asi 800 mil. Kč), což je částka, kterou si 
dohodl ještě předtím, než začaly v bance per-
sonální změny. Crawford je spojencem býva-
lého výkonného ředitele Philipa Purcella, 
který rezignoval 13. června. Podlehl tak kriti-
ce akcionářů i správní rady za způsob, jakým 
banku vedl. Na Crawfordovo místo nyní na-
stoupí Zoe Cruzová, která byla rovněž členkou 
prezidentské rady.  

Ministr financí SR vyznamenán   
Slovenský vicepre-
miér a ministr finan-
cí Ivan Mikloš obdr-
žel v Bruselu výroč-
ní cenu Evropského 
sdružení plátců daní 
(ETA, European 
Taxpayers Associati-
on). ETA je vlivnou 
nevládní organizací 
usilující o konkuren-
ceschopnost EU a co 

nejnižší daňové zatížení podniků a občanů. 
ETA uvedla, že byl oceněn za sérii odvážných 
daňových a sociálních reforem, díky nimž se 
Slovensko „příkladně připravilo na členství v 
EU a na výzvy 21. století“. Vytvořily se jimi 
podmínky pro další růst, zaměstnanost a bo-
hatství, uvedla ETA a označila Slovensko za 
„pozitivní příklad toho, jak se má reagovat na 
vzrůstající konkurenci“. 

Zrušení akcionáře KBC? 
Přední belgický advokát podal k arbitráži 

návrh na rozpuštění jednoho z hlavních akcio-
nářů belgické finanční skupiny KBC. Kdyby 
návrh Mischaela Modrikamena uspěl, ztratil 
by vlastník ČSOB jednoho ze stabilních podíl-
níků, a to by jej mohlo vystavit hrozbě převze-
tí. Podle belgického listu De Tijd, který zprávu 
přinesl, jedná právník v zájmu řady akcionářů 
CERA, nespokojených s tím, co jim vynesla 
dohoda o vytvoření KBC. 

Východu Evropy se daří 
Bankovní trh ve střední a východní Evropě 

loni dále zrychlil růst. Celková bankovní akti-
va v regionu vzrostla loni o 15 % na 658 mld. 
eur a zrychlila tak předchozí 10% růst. Vyplý-
vá to z každoroční studie o vývoji bankovnic-
tví ve střední a východní Evropě, kterou zve-
řejnily Raiffeisen Zentralbank AG a Raiffeisen 
Centrobank AG. Nejrychleji přitom loni rostly 
trhy v Rumunsku, na Ukrajině a v Rusku. 

Slovenská měna bude i po euru  
SR zavede společnou evropskou měnu  

1. ledna 2009, slovenskými korunami ale bude 
možné platit ještě do 16. ledna. Poté si budou 
moci občané koruny už jen vyměnit v peněž-
ních ústavech za eura. Vyplývá to z Národního 
plánu zavedení eura, který schválila vláda.  

Většina hypoték je určena na koupi starších bytů či domů  
Nejvíce hypotečních úvěrů je určeno na koupi starších bytů či rodinných domů. Zájem o nově 

postavené byty či domy sice stále roste, ale zatím dostupnější „starší“ bydlení stále nepřekonal. 
Podle zástupců finančních ústavů navíc neklesá ani zájem o bydlení v panelových domech, které 
jsou mnohými odborníky již odepisovány jako přežité.  

Objem úvěrů od Wüstenrot vzrostl o 22 procent oproti loňsku 
Stavební spořitelna Wüstenrot poskytla v 1. pololetí úvěry ve výši 1,25 mld. Kč, o 22 % více než 

za stejné období loňského roku. Od ledna do června  uzavřela stavební spořitelna Wüstenrot cel-
kem 24 047 smluv – o 53 % více než vloni – na cílovou částku téměř 5 mld. Kč. K 30. červnu 
evidovala 453 181 smluv. Stavební spořitelna Wüstenrot upevnila své místo na trhu především v 
oblasti financování oprav bytových domů.  

ČSOB prodloužila program na podporu bytových družstev 
ČSOB v reakci na zájem klientů prodloužila 

trvání projektu „Náš dům – naše pýcha“ do  
31. prosince 2005. Projekt podporuje rekon-
strukce a revitalizace zejm. panelové výstavby 
v ČR. Banka ke spolupráci přizvala ČMZRB a 
Svaz českých a moravských bytových družstev. 
Vznikl tak program, jenž umožňuje získat 75% 
slevu z poplatků spojených s poskytnutím úče-
lového úvěru, ale i další výhody usnadňující 
rekonstrukce domů, které vlastní bytová druž-
stva nebo společenství vlastníků jednotek. Za 
půl roku využilo výhody projektu více než 300 
bytových družstev a společenství vlastníků. 

Poštovní spořitelna otevřela trojnásobek účtů pro děti a mládež  
Poštovní spořitelna zaznamenala razantní nárůst zájmu o produkty pro mladé. V průběhu kampa-

ně, která probíhala od začátku května do konce června, si klienti PS otevřeli více než 2000 účtů 
Mini a více než 3500 účtů Junior. „Ve srovnání s obdobím mimo kampaň jsme otevřeli trojnásobné 
množství Mini účtů a více než dvojnásobek Junior účtů,“ uvedl Tomáš Zrzavecký, výkonný mana-
žer marketingového oddělení Poštovní spořitelny.  

Česká spořitelna rozšiřuje službu Servis 24  
Česká spořitelna zahajuje od července nasazování nových funkčností u služby Servis 24 a rozši-

řování bezpečnostních prvků o autorizační SMS kódy, grafickou klávesnici a také mění limity 
transakcí. Mezi nové funkčnosti patří přeshraniční platební styk v rámci zemí Evropské unie, aviza 
transakcí zahraničního platebního styku, možnost zobrazení penzijního připojištění a také zavádí 
podpůrné funkce (například bankovní zprávy, popis transakce pro příkazce).  

Hlavním bezpečnostním prvkem (zavádí se od 18. července) je tzv. autorizační SMS. Klient při 
zadání platby přes Internetbanking, která převyšuje jeho uživatelský limit, obdrží na mobilní tele-
fon speciální SMS s detaily transakce a autorizačním kódem pro potvrzení operace. Další novin-
kou na září je grafická klávesnice, kterou klient využije pro přihlášení do aplikace Internetbanking. 
Tento způsob přihlášení eliminuje možnost zneužití osobních údajů prostřednictvím SPY progra-
mů. V září se rovněž sníží denní limit služby Servis 24 Internetbanking na 10 tisíc Kč, nad tuto 
výši je potřeba transakci autorizovat prostřednictvím bezpečnostních SMS. Všechny nové bezpeč-
nostní prvky jsou bezplatné. 

BANKY 

V otevřených fondech členů UNIS ČR 122,2 mld. Kč 
Ve 2. čtvrtletí 2005 došlo k nárůstu majetku otevřených podílových fondů členů UNIS ze  

114,6 mld. Kč k 31. 3. 2005 na 122,2 mld. Kč k 30. 6. 2005. V tomto čtvrtletí byly uskutečněny 
prodeje podílových listů ve výši 13 mld. Kč a zpětné odkupy ve výši 9,2 mld. Kč, což znamenalo 
čisté prodeje podílových listů ve výši 3,8 mld. Kč. Nejvyšší příliv prostředků zaznamenaly opět 
fondy peněžního trhu s čistými prodeji ve výši 3,3 mld. Kč a následovaly je dluhopisové fondy  
s čistými prodeji 1,2 mld. Kč, fondy fondů s přírůstkem 393 mil. Kč a akciové fondy s čistými 
prodeji 33 mil. Kč. Naopak úbytek zaznamenaly smíšené fondy (záporné čisté prodeje –1,2 mld. 
Kč). V červnu majetek v otevřených podílových fondech členů UNIS ČR vzrostl ze 118,2 mld. Kč 
na již zmíněných 122,2 mld. Kč. Investoři nakoupili v červnu podílové listy za 5,38 mld. Kč a 
současně realizovali odkupy za 3,15 mld. Kč, celkové čisté prodeje všech otevřených podílových 
fondů členů Unie byly tudíž kladné ve výši 2,23 mld. Kč. 
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SR nechce přísnější režim v ERM2  
Slovensko neuvažuje o přijetí přísnějšího 

kritéria pro pohyb vlastní měny v režimu 
směnných kurzů ERM2 před zavedením eura, 
jak řekl ministr financí Ivan Mikloš a guvernér 
centrální banky (NBS) Ivan Šramko.  

EK dala Itálii dva roky   
Evropská komise dala Itálii dva roky na to, 

aby snížila rozpočtový deficit pod 3 % ve 
vztahu k HDP, jak stanoví pravidla Paktu sta-
bility a růstu. Udělení dvouletého odkladu se 
očekávalo. Itálie je ve stejné kategorii, jako 
dalších devět zemí, které mají neúměrně vyso-
ký deficit. Patří sem ČR, Francie, Německo, 
Řecko, Kypr, Maďarsko, Malta, Polsko a Slo-
vensko. Komise své rozhodnutí zdůvodnila 
tím, že italský deficit není výjimečný, a nelze 
ho považovat ani za přechodný. 

Zájem o zaměstnanecké akcie 
Erste Bank od svého vstupu na Vídeňskou 

burzu v roce 1997 stále rozšiřuje svůj Program 
majetkové účasti zaměstnanců (ESOP). Od 
roku 2002 byly pravidelně vydávány zaměst-
nanecké akcie v rámci navýšení kapitálu.  
V rámci Akciového opčního plánu pro ma-
nagement (MSOP), který byl zahájen v roce 
2002, bylo vydáno od 1. do 29. dubna 2005 
celkem 1 408 068 akcií s kupní cenou 16,50 
eura za akcii (s ohledem na provedené rozdě-
lení akcií). Dalších 332 640 akcií bylo získáno 
v rámci zaměstnanecké akce 2005, která pro-
běhla mezi 2. a 13. květnem 2005. To je dosud 
nejvyšší účast na akci obdobného druhu. Kup-
ní cena se pohybovala 20 % pod průměrným 
dubnovým kurzem, tj. 31,50 eura za akcii. 
Akcie z obou těchto programů mají lhůtu 
držení jeden rok. Celkem bylo v rámci navý-
šení kapitálu vydáno z podmíněného kapitálu 
1 740 708  nových akcií,  a kapitál Erste Bank 
se tak zvýšil o 3 481 416 eur na 486 367 200 
eur a počet akcií vzrostl z 241 442 892 na 243 
183 500 akcií. První připsání nových akcií 
proběhne  30. června 2006 ve Vídni i v Praze. 

ECB chce sledovat rizika fondů  
Prezident Evropské centrální banky Jean- 

-Claude Trichet vyzval k monitorování rizik 
kolem zajišťovacích fondů. Připomněl ale, že 
jakákoli regulace by potřebovala plnou mezi-
národní podporu. Jde o volně regulované in-
vestiční fondy, jejichž služby využívají hlavně 
investiční instituce a bohatí jednotlivci. 

Italové umožní převzít Antonvenetu  
Plán italského finančního ústavu Banca 

Popolare di lodi (Pop Lodi) převzít konku-
renční ústav Banca Antonveneta neznamená 
ohrožení konkurenčního prostředí v Itálii a 
Pop Lodi o dokončení kontraktu může dál 
usilovat. Oznámila to italská centrální banka. 

Anketa pojišťoven: Počasí způsobuje víc škod než loni  
Rozmary počasí způsobily klientům domá-

cích pojišťoven letos mírně více škod než ve 
stejném období v předchozích dvou letech. 
Jejich letošní počet se ale nedá zdaleka srov-
nat s rokem 2002, kdy republiku postihly 
katastrofické povodně. Vyplývá to z ankety 
mezi největšími pojišťovnami. Letos lidem 
podle nich více škodily záplavy a povodně, 
naopak vichřice, blesky a kroupy tak časté 
zatím nejsou. Zatímco v roce 2003 měly 
živly na svědomí 16 403 pojistných událostí, 
loni jich v klientském servisu České pojiš-
ťovny zaznamenali 31 730 a za necelý letošní půlrok už evidují 19 526 případů, řekl mluvčí ČP 
Václav Bálek. Meziroční nárůst činí zatím zhruba 200 škod, ale letošní červnový počet škod teprve 
naroste po jejich pozdějším nahlášení. Kooperativa eviduje letos 7836 živelních škod, což je zhru-
ba o 15 % více než loni a předloni.  

Zvýšení daňově uznatelných příspěvků zaměstnavatelů vítáno 
Penzijní fondy vítají záměr MF ČR zvýšit od příštího roku daňově uznatelné příspěvky zaměst-

navatelů na penzijní připojištění na 5 % z hrubé mzdy zaměstnance. Ekonomové souhlasí s tím, že 
by tento krok přivedl do systému mladé lidi, mají však pochybnosti o koncepčnosti návrhu. Pří-
spěvky na připojištění zaměstnanců jsou nyní daňově uznatelným nákladem podniku do 3 %  
z hrubé mzdy.  

PF ČP završil fúzi s Novým ČP Penzijním fondem 
Penzijní fond České pojišťovny (PFČP) v uplynulých dnech sloučil brněnský provoz pod střechu 

svého pražského sídla. Byl tak definitivně ukončen proces integrace s Novým ČP PF (dříve ABN 
AMRO PF). „Výsledkem je zkvalitnění centrálně poskytovaných služeb, které jsou nyní k dispozi-
ci více než 810 tisícům klientů PFČP. Dokončením fúze ještě více snížíme jednotkové náklady,“ 
komentuje Tomáš Matoušek, výkonný ředitel PFČP.  

Osobní služby jihomoravským klientům bude v místě bývalého brněnského provozu zajišťovat 
nově zřízená expozitura PFČP. Využít však také mohou všechny pobočky ČP v Brně a okolí. Důle-
žitým kontaktním prostředkem zůstává klientská linka PFČP 221 109 111 nebo virtuální klientský 
servis na www.pfcp.cz . 

AEGON Pojišťovna má další licence a podpoří regionální partnery 
AEGON Pojišťovna získala od MF ČR licenci umožňující další rozšíření aktivit zprostředkova-

telské a poradenské činnosti v oblasti služeb investičních společností a investičních fondů a dále  
v oblasti sjednávání bankovních účtů a kreditních karet. Nově udělená oprávnění firmě umožní ve 
spolupráci s vybranými strategickými partnery dále rozšířit paletu poskytovaných služeb finanční-
ho poradenství.  

AEGON Pojišťovna chce v nejbližší budoucnosti výrazně podporovat zejména výhradní regio-
nální partnery a strategické partnery pro celou ČR. Do konce roku 2005 by se tak mohlo jednat o 
deset až dvanáct společností. Mezi výhradní regionální partnery AEGON Pojišťovny zatím patří 
IBS - Invest Brooker Service, GLOBAL ONE společnost finančních poradců, Eurocapital Czechia 
a Re GROUP. O prvních dvou strategických partnerech se rozhodne již v brzké době. 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Poštovní spořitelna s inovovaným Max Internetbanking PS 
Poštovní spořitelna na začátku července spustila inovované internetové bankovnictví Max Inter-

netbanking PS. Nová verze obsahuje několik novinek, z nichž uživatelé zřejmě nevíce ocení mož-
nost dobíjení předplacených mobilních telefonů v sítích Eurotel a Oskar.  

eBanka poprvé vydá hypoteční zástavní listy  
eBanka vydá hypoteční zástavní listy za 750 mil. Kč. Vyplývá to z údajů Obchodního věstníku. 

Úrokový výnos je stanoven na 4,5 % ročně, jeden hypoteční list má jmenovitou hodnotu 10 tisíc 
Kč se splatností v roce 2008. eBanka vydá své vůbec první hypoteční zástavní listy.  
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